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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miként fogják szabályozni a vendégmunkások 
behozatalát és foglalkoztatását a vonatkozó rendeletekben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormánypáti  többség  idén  júniusban  fogadta  el  a  külföldi  vendégmunkások  magyarországi
alkalmazására vonatkozó törvényt, amely csak 2023. november 1-jén lép hatályba. Ám ez a törvény
úgy  került  elfogadásra,  hogy  számos  fontos  részletszabály  tisztázatlan  maradt.  Éppen  azok  a
szabályok,  amelyek  Magyarország  és  a  magyar  emberek  érdekeit,  lehetőségeit  és  biztonságát
leginkább érinthetik, azaz, hogy: kiket, honnan, milyen munkakörben és hova? 

Tehát még nem tisztázott, hogy mely országok állampolgárai kérelmezhetik majd a törvény által
bevezetett "vendégmunkás" tartózkodási engélyt. Az sincs tisztázva, hogy milyen munkakörökben
lehet  majd  külföldi  vendégmunkásokat  foglalkoztatni.  Ezen  szabályok  megalkotására  a
felhatalmazó rendelkezések alapján majd az illetékes miniszter lesz jogosult. De a törvény szerint
rendelet  fogja  szabályozni  a  külföldi  vendégmunkások  évenkénti  összlétszámát  is,  valamint  a
maximális létszámukat országonként lebontva.

Kérdezem ezért Tisztelt Miniszter Urat, hogy 

Melyek lesznek az érintett országok, amelyek állampolgárai könnyített úton nyerhetnek 
vendégmunkás státuszt? És milyen szempontok alapján választja ki ezeket az országokat a 
kormány? 

Milyen munkakörökben lehet majd külföldi vendégmunkásokat foglalkoztatni? És milyen 
szempontok alapján határozza meg ezeket a munkaköröket a kormány? 

Megtörtént-e már a vendégmunkások összlétszámanak meghatározása? Ha igen, akkor mekkora ez 
a szám, és mi alapján határozta meg a kormány? Ha nem, akkor mi alapján kívánják meghatározni 
ezt a számot?  



Hogyan tudja a foglalkoztató majd ellenőrizni a meghatározott foglalkoztatási létszám betöltöttségét
annak érdekében, hogy tisztában legyen azzal, hogy melyik országból és milyen létszámban vehet 
fel vendégmunkásokat? Ezen adatok pontos nyilvántartása mekkora többlet munkaterhet róhat majd
a magyar hatóságokra? 

Várom érdemi válaszát!

 

Dr. Lukács László György
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